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Op 27 maart 2025 stelden D.A. van Groningen - de Haas (VVD) en E.P.J. Verweij (VVD) ons
schriftelijke vragen over Aanpak Illegale vapehandel in Rotterdam.

Inleidend wordt gesteld:
Een schietpartij aan de Rousseaustraat in IJsselmonde heeft de buurt opgeschrikt. 1 Het
geweld lijkt mogelijk verbonden aan de handel in illegale vapes. Als dat het geval is dan is
dat wat de Rotterdamse VVD betreft een zeer zorgelijke ontwikkeling. Volgens het
Rijnmond artikel hebben twee personen al sinds de zomer een illegale handel in vapes en
wordt er dagelijks gehandeld op het balkon, waar iedereen het kan zien. De Rotterdamse
VVD vindt het onbegrijpelijk dat een illegale vapehandel als deze zo lang in de
openbaarheid kan plaatsvinden zonder dat deze wordt opgerold. Daarbij blijkt dat de
klanten die langskomen soms zo jong lijken als 10 jaar oud. Dit is bewuste verkoop aan
kinderen. Het is misselijkmakend en moet wat ons betreft keihard worden aangepakt.
Staatssecretaris Karremans heeft recent een Actieplan tegen vapen gepubliceerd. 2 Wat
de Rotterdamse VVD gaan we hier in Rotterdam de illegale vapehandel keihard
aanpakken.

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording.

Vraag 1:
Heeft het college en de politie zicht op hoeveel van dit soort illegale vapehandelaren
er zijn in Rotterdam? Zo ja, kunt u deze gegevens met ons delen, bij voorkeur
uitgesplitst in wijken?

Antwoord:
Het college, de politie en de NVWA (Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit) beschikken
niet over deze gegevens.

'https://www.rijnmond.nl/nieuws/1987821/buurman-is-vapehandel-vanaf-balkon-zat-en-begint-te-schieten
als-je-niet-kapt-dan-schiet-ik-jou
2 https://www.rijksoverheid.nl/documenten/publicaties/2025/03/12/actieplan-tegen-vapen
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Vraag 2:
Hoeveel meldingen van illegale vapehandel komen er jaarlijks binnen bij de
gemeente en politie in Rotterdam?

Antwoord:
Binnen de gemeente is er het afgelopen jaar 1 melding binnengekomen bij het
veiligheidsloket. Bij Stadsbeheer zijn er sinds de invoering van het verbod op 1 januari
2024 via de MeldR-applicatie 5 meldingen binnengekomen van vermoedelijke illegale
handel in vapes. Er zijn het afgelopen jaar 4 Meld Misdaad Anoniem meldingen geweest.
De politie heeft afgelopen jaar geen meldingen ontvangen. De NVWA heeft dit jaar in
totaal 32 meldingen ontvangen over potentiële overtredingen van de Tabaks- en
rookwarenwet in Rotterdam. Op basis van de cijfers is geen onderscheid te maken tussen
meldingen over reguliere bedrijven of over illegale vapehandelaren. De NVWA heeft
voorafgaand aan het incident 1 melding ontvangen op dit adres.

Vraag 3:
Hoe vaak is crimineel geweld, zoals explosiegeweld en beschietingen, gelinkt aan de
illegale handel van vapes? '

Antwoord:
Dit betreft de eerste keer.

Vraag 4:
Op welke wijze worden illegale verkooppunten gesignaleerd?

Antwoord:
Wanneer BOA's van de gemeente Rotterdam en/of ondermijningsteams tijdens controles
illegale verkooppunten signaleren, stellen wij hiervan de NVWA op de hoogte. De NVWA
ontvangt verder meldingen van onder meer burgers, douane en politie en doet vervolgens
onderzoek en voert inspecties uit. Indien er inderdaad sprake is van illegale verkoop kan
de NVWA handhaven d.m.v. een boete en de producten in beslag nemen.

Voorts wordt gesteld in de schriftelijke vragen dat het recent gepubliceerde Actieplan
tegen vapen van VWS staatssecretaris Karremans, wat de RotterdamseWO betreft, een
stap in de goede richting is.

Vraag 5en 6:
In hoeverre ziet het college dit actieplan als handvaten voor een lokale aanpak?

Wat is momenteel het beleid vanuit de gemeente op de aanpak van illegale
vapehandel?

Antwoord:
Hoewel de burgemeester geen specifieke bevoegdheden heeft in de aanpak van vapen,
staat zij samen met het college volledig achter dit actieplan en is blij met de extra
middelen en aandacht voor dit probleem vanuit de rijksoverheid.

Het Actieplan tegen vapen bestaat uit drie sporen: 1. het tegengaan van illegale handel 2.
beginnen met vapen voorkomen 3. stoppen met vapen stimuleren en vapers daarbij
ondersteunen.
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Ten aanzien van spoor 1, de illegale handel in vapes tegengaan, is de NVWA aangewezen
als toezichthouder voor de Tabak- en rookwarenwet. De NVWA houdt toezicht op de
illegale handel in vapes en snus, en ook op reguliere verkooppunten die illegale producten
onder de toonbank verkopen. Regelmatig sluit de NVWA samen met andere partners aan
bij handhavingsacties van de gemeente Rotterdam. De NVWA voert op dit moment
verkennende gesprekken met de gemeente om gezamenlijk tegen de illegale handel in
vapes en snus op te kunnen treden. Er wordt gekeken naar hoe informatie en
bevoegdheden van de gemeente kunnen bijdragen aan doeltreffender en effectiever
optreden door de NVWA. Er is echter geen specifiek beleid op illegale vapehandel.
Op grond van artikel 13a uit de Tabaks- en rookwarenwet, kan de NVWA een woning
betreden, maar dan dient er dan wel een machtiging te zijn van een rechter-commissaris.
De NVWA zoekt uit hoe deze aangevraagd zou kunnen worden als dit nodig is voor het
toezicht.

Naast inzet op het tegengaan van illegale handel van vapes, worden in Rotterdam ook al
acties op de andere twee sporen van het actieplan uitgevoerd. Om beginnen met vapen
tegen te gaan, zijn veel plekken waar kinderen komen in Rotterdam rookvrij, waaronder
alle speelplekken, kinderboerderijen, ingangen van het Centrum voor Jeugd en Gezin en
binnenkort ook alle tramhaltes. Ook wordt ingezet op interventies op voortgezet
onderwijs, waaronder 'smokefree challenges', waarbij jongeren worden aangemoedigd
om niet te beginnen met roken/vapen. Daarnaast ondersteunen Gezondheidscoaches op
het voortgezet speciaal onderwijs en mbo-scholen, jongeren die willen stoppen met vapen.

Vraag 7:
Welke maatregelen neemt het college in samenwerking met andere partners uit de
veiligheidsketen om de illegale handel van vapes lokaal tegen te gaan? Indien daar
nog geen specifieke maatregelen voor zijn, is het college dan bereid om met een plan
van aanpak te komen?

Antwoord:
Zie beantwoording bij vraag 4 en 5.

urgemeester en wethouders van Rotterdam,


